



---

Jensen index

695- مؤشّر Jensen

ذلك المؤشر الذي يستخدم نموذج تسعير الأصل الرأسمالي لتحديد إذا ما كان مدير المال قد نفّذ مؤشر السوق. "ألفا" الاستشار أو مدير الاستشار.

An index that uses the capital asset pricing model to determine whether a money manager outperformed a market index. The alpha of an investment or investment manager.

---

Joint account

696- الحساب المشترك

اتفاق بين شركتين أو أكثر لتقاسم المخاطر ومسئولية التمويل في شراء أو التعهد بالاكتاب في الأوراق المالية، أو حساب ما يمتلكه شخصان أو أكثر لدى بنك أو بيت سمسرة.

An agreement between two or more firms to share risk and financing responsibility in purchasing or underwriting securities, or an account owned jointly by two or more persons at a bank or brokerage house.

---

Joint venture

697- المشروع المشترك

اتفاق بين شركتين أو أكثر للمشاركة معاً في نفس استراتيجية وخطّة تنفيذ دائرة العمل.

An agreement between two or more firms to undertake the same business strategy and plan of action.

---

Junk bond

698- السند الخردة/عالي الإيراد

---

ذلك السند الذي يحصل على تقييم درجة ثقة ضعيفة في المضاربة BB أو Ba من الشركات المتخصصة في التقييم أو أقل. السند الخردة أو عالي الإيراد، يقدم للمستثمرين إيرادات أعلى من سندات الشركات الصحيحة مالياً.

A bond with a speculative credit rating of BB (S&P) or Ba (Moody's) or lower. Junk or high-yield bonds offer investors higher yields than bonds of financially sound companies.

---

Justified price

699- السعر المبرر

---

سعر سوق الأصل العادل.

The fair market price of an asset.

